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Értesitem. hogy képviselőtestületünk 1995.
(csütörtökön) 15 órakor ülést tart.

J!,z üléB helye: l{özségháza

N a p l r e n d:

február 2-én

1./ A közmOve lC>cléB 1994. évi proc7'amjának
értékelése. 1995. évi tervei.
Előadó: Bediné Németh Marta igazgató

2.; Bejelentések. javaslatok

melynek tárgyalásához meghivom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r cl a s, 1995. január 26.
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Jegy:z:6könyv-

Készült: Tordas Község Képvisel6testületének 1995. február 2-án
megtartott ülésér61.

Az ülés helye: Községháza.

Jelen vannak: Citka János, Farkas János, Fábián Jánosné, Juhász
György, Kunsági László, Dr. Pápai Péter, Rácz
József, Turda Sándor, Vasvári Pál, Zémann Géza
képvisel6k,
Márki Ferenc jegyz6.
Bediné Németh Márta mo.v. ház igazgató
Dr.Hamza Lászlóné iskola igazgató
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Farkas János
megállapította,
Javaslatot tett

N a p l r e n d

polgármester üdvözölte
hogy a képviselk6testületi

a napirendi pontokra.

a megjelenteket,
ülés határozatképes.

1./ A közmo.velOdés 1994. évi programjának
értékelése, 1995.évi tervei.
Előadó: Bediné Németh Márta igazgató

2./ Beje l entések , javaslatok.

A napirendre tett javaslatot a képvisel6k egyhangulag elfogadták.

I. Napirend t!irqyalása.

1./ A közmUvelOdés 1994. évi prOQ!'aniár~ értékelése, 1995.évi
tervei.

Az írásos beszámoló me lléke l ve.

Hozzászólások

Dr.Hamza Lászlóné - a sok PJ:'Qgl"'aIl1 mellett meg kell teremteni a
falu hangulatát reprezentáló rendezvényeket, mint lpd. augusztus
20-a. Javasolja ezen cél megvalósítására a már mOkixl15 isko18.i
kézmUvestábor kiszélesítését, a Szt-László Népföiskola tordasi
rendezvényeinek folytatását, az asszonykónlS működtetését, a
színjátszás és a néptánctanítás felújítását., vagy éppen a
EJajnoviGs na~K)I, jobb me\;{rendezését.
Reklámozni kell a falut, ismerjék meg többen, látogassák. mert e
falura az ittlakók büszkék lehetnek.



elsosorban az okozta, hc~~

volt olyan szervezés, ami
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A mozival kapcsolatban fenntartásai vannak, mert olyan filmeket is
látogatnak kisiskolások, amely nem nekik való. Iskolás gyerekek
késo este ne csavarogjanak az utcán. Nem szorgalmazná a múvelOdési
házban a biifé kialakítását sem. A házba több kulturára, több
könyvárúsí tásra, kiállításokra van szi.ikség.
Nemzeti iinnepeink megszervezése konkrét felelosökkel történjen. A
színházlátogatásc~, gyakorítása mellett nem a bérletes eloadásokat
kellene sZOr\;falmazni.
Végi.il szi.ikség lenne az iskola és a múvelOdési ház programjai
összehangolására.

Ilu-da Sándor - a mÚvelOdési ház felújítását folytatni kell,
amelynek része kellene legyen a vizesblok felújítása, vagy a
rel1dezvények jobb lebonyolítását szolgálÓ tilfé kialakítása,

Fábián Jánosné - a múvelOdési ház programjai nak reklámja nem elég
hatékony (p1<1. szírd-lázlátogatások, ,-el1dezvények).
Nem érti mire gondol az igazgató beszámolójának azon részében,
amikor az augusztus 20-i rendezéssel kapcsolatos gondokról szól ?
Fiatalok részére speciális rendezvényeket kell tartani ( pId.
AIDS-ról, kábítószerr61 stb.).
Konkrétabb munkatervre gobndolt. Az eloterjesztett program
általános, minden konkrétum nélkiil.

Cifka János - a DISCO rendezésével nem ért egyet, mert a ház nem
való ilyen rendezvények rendszeres megrendezésére. A ház lakóházak
közé beékelOdött, a discóban képz6dött zajok zavarnák a környék
lakóit. Ez azonban nem azt jelenti. hogy a fiatalokkal nem kell
foglalkozni, sot. Augusztus 20-i falunap megrendezését bizottság
végezze az igazgatá. vezetésével.

Kunsági László - a költségvetés meghatáro= majd a múvelOdési ház
új lehet6ségeit is. Legfontosabb a felújítás befejezése legyen.
A mozi bevétele éves szinten mennyi volt. van e számszaki adat a
ház 1994,évi gazdálkodásáról?

Bediné Németh Márta - válaszában elmondja, hogy a reklám sok
utazással jár, ezért csak a legfontosabb programok kerülnek
meghírdetésre más településen.
Tavaly augusztus 20-án a problémát
egyedül kellett intézkedni, másrészt
fedte e\;fYIllást (foci meccs-músm-) .
A mozi bevétele a ház költségvetésébe visszaforgatásra keriilt. Még
konkrét zárás nincs ugyan, de az megállapítható, hogy a
mozieloadások nem voltak ráfizetésesek.

Márki feJ:"enc je<;;iYZÖ - ismerteti a mClveU:.:lési ház \;fazdálkc.:lásárÓI
készi.ilt, még teljesen pontosított, adatokat (mellékelve).

FaJ:"kas Jál~)S tY)lgar-mester - nem tlKlja a ház mC\k(~lését dicsérni,
Megállapítható azonban az is, hogy az fllmúlt évekhez képest mind a
személyi. mird a tár\;iYi feltételel'J:l€n történt elt>bbrelépés, Az
igazgató kinevezésének első évében igyekezett feladatait jól
ellátni, ami dic:se:rendo, de a szeJ:"vezésben a kihaE'ználtság
kérdésében van javítani való.
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Kevés ember fordul t meg a házban és gyengének tartja az iskolával
való kapcsolatot.
A tervben szerepló szinházlátogatás beindult ugyan, de megrekedt
a bérletes elóadások szintjén. Tovább lehetne ezt bóvíteni.
Az asszonykórus 1994-ben a mQvelódési ház fenntartásába került,
ezért mükootetésükról is a háznak kell gondoskodni és gondoskodik
is.
A 8ajr~viGs nap ffi~Jrer~lezesére ne a déle16tti órdktBn kerüljön sor
hanem délután, mert akkor azon a község lakossága is részt tudna
venni.

Dr.Hamza Lászlóné - a Sajnovics nap megrendezése eddig iskolai
sportnappal együtt történt, és a szobornál tartott kis ünnepség
után kezdódött a sportnap. Ebben az évben megfordít juk a
sorrendet.

TöJ~) hozzaBzóláe nem vült a képviBelőteBtület egyhar~11ag

elfogadta a mQvelódési munka értékelését és program tervezetét.

II, NapirerKl után

Márki Ferenc jegyzö szóbeli elöterjesztésében ismertte a
képviselökkel , hogy az önkormányzati telkekre jelentkezök 1993-as
kijelölése hatályát vesztette, mivel az ott kijelölt személyek
telekigénye kielégítésre került, vagy visszaléptek vásárlási
szándékuktól .
Azóta jelentkezettetek (12 föl közötti sorrend felállítása
szükséges, mivel az értékesített telkeink közül jelenleg is van
visszaadott, ezért sztU,séges az új sorrerKl felállítása.
(Igénylök névsora mellékelve. )

Hozzászólás nem volt a képviselótestület egyhanglllag az al~)bi

határozatot hozta:

4/1994. (II.2,) sz. határozat

Tordas Község Képviselótestülete az önkormányzati
építési telkek vevöjéül a benyújtott igér~ek alapján
az alábbi személyeket jelöli ki:
1./ Mucsi László 1138.Bp.Madarász V.u.31.IV/23.
2./ Gondáné Kucsera BeClta Bicske,Aponyi u.3.
3./ Kónya Zsolt Tordas,Szabadsáég u.IO.
4. / fubál ik Me l inda MartonvClsár
5./ Moszolics József 1204.Bp. Ritka u.5. IV/17
6 . / Dr. Bécs i AndrCls Bp. XI. Brassó u. 96-98
7./ Deli Károly Bp.XI. Budaörsi út 127/B
8./ Tomor Ferenc 1223.Bp.Rózsakert u. 13/A
9./ Kun Zoltán 1038.Bp.Pusztadombi u. 1.

10./ Zsilinszky István lD86.Bp.Szeszgyár u. 2/B.
11./ Biró Judit 1195.Bp. Petófi u. 15 11/8
12./ Mihály László 2045.Bp. Törökbálint,Téglagyár

u. 12.
Vásárlási szárdék esetén e sorrendet kell figyelembe
venni.
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A továbbiakban a jegyzü ismertette Somlói József és Tusnádi Gábor
építkezük kére Imét , akik a Rákóczi u. 28 sZ.alatti volt
önkormányzati építési telken építkeznek, és akiknek a telekre
kiszabott beépítési kötelezettségük lejárt.
A kérelemezok a beépítési kötelezettség meghosszabbbítását kérik.
A lakás építése befejezés elott áll, javasolja a beépítési
kötelezettség két évvel törtél~) meghosszalibitását.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhan~llag az al@~)i

határozatot hozta:

5/1995. (11.2.) sz. határozat

Tordas Község Képviselotestülete a tordasi
46/3 hrsz-ú építési telek beépítési
kötelezettségét 1996.december 31-ig
meghosszabbítja.

A továbbiakban a jegyzo ismertette Dr.Hamza László és neje
levelét, amelyben a tordasi 444/10 hrsz-ú építési telkL~et

vissza kivánják adni, arra építkezni nem kivánnak. Voltak azonban
olyan építési munkák, amelyet a telken végeztek (alapásás,
vízbekötés), amelyek költséget jelentettek, de a telekre volna
olyan vev.), aki ezt átvállalná. Az igénylö már szerepelt a
telekigénylok között, javasolja részére e telek biztosítását és a
telek új áL'~1ak meghatározását a jelenleg is érvényes
telekárainkon ( 250 Ft/m2).

Hozzászólás nem volt a képviselötestület egyhangtllag az alábbi
határozatot hozta:

6/1995.(11.2.) sz. hatál'ozat

Tordas Község Képviselotestülete a tordasi
444/10 hrsz-ú ingatlan vevojéül Kauth Ferenc
székesfehérvári lakost jelöli ki.
Az építési telek árát 250 Ftlm2-ben
állapítja meg.
Eqyebekben a 21/1993. (IX.24.) sz.
határozatban foglaltak az irányadók.

A továbbiakba a jegyző ismertette Popelka Jánosné tordct::Ji lakos
kére Imét (95/1995 iktatószám) , amelyben zárlkerti földjével
szomszédos önkormányzati tulajdonú földet (1905 ra-sz. 935 m2 kert)
szeretné megvásárolni. A földterületet évtizedek óta kérelmez6
használja, meghí:rdetésére jelentj<ezó nem vol t. Az örd<ormányzat
érvényben lévo 6-7 éves zártkerti telekára 200 Ft/n.öl. Javasolja
ennek az ár11ak a mecjtar·tását átszámolva négY2etméterre, 60 Ft/m2
ál- meghatározását.
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Hozzászólás nem volt a képviselotestület egyhangulag az alábbi
határozatot hozta:

7/1995, (II. 2.) sz. határozat

Tordas Község Képviselotestülete a tordasi
1905 hrsz-ú zártkert i ingatlan vevojéül
Popelka Jánosné Tordas. Szabadság út 49 sz.
alatti lakost jelöli ki.
Az ingatlan árát 60 Ft/m2-ben határozza
meg.

A továbbiakban ismerteti Hommonay Géza Tordas. Rákóczi u. 32 sz.
alatti lakos kére Imét (98/1995. iktat6száml,amelYben kéri a
mellette lévo épitési telek megvásárlási lehet6ségét.
Az építési telek tulajdonjoga a beépítési kötelezettség nem
teljesítése miatt, most van rendezés alatt (Somogyi Miklós telke.
3/1995. (1.19.) sz. határozat).
A kérelmez6 szomszédos telke azon négy teleknek a tagja. amelyet
önkormányzat engedélye alapján 1992-ben átalakítottak, saját
lezárható úttal. Az egész építkezés egy zárt, kör. amelybe csak
hasonló stilusú épületek és hasonló kaliberű épitkezok építhetnek.
ellenkezo esetben örök konfliktus forrása lehet a terület.
Javasolja a telek kérelmezo részére történo értékesítését majd ha
a tulajdonjog ismét az önkormányzatra sZáll vissza.

Hozzászólások:

Kunsági László - egyetért e. kérelmezövei és indokaival. javasolja
a tulajdonjog rendezése után a terület kérelmező részére történő

biztosítását.

Juhász György - egyetért az elöterjesztéssel és a kérelemmel. Abba
a kialakított zárt körbe más nem helyezheto. legjobb megoldásnak a
kérelmezö megoldása mutatkozik.

Dr. Pápai Péter - ilyen kérelmet nem szabad ellenezni. Meg fogja
fizetni a terület árát, csatolja majd a saját telkéhez.

Zémann Géza - semmit nem ront a kialakított telkeken. ha "
kérelmet teljesítjt~. Javasolja a kérelem teljesítését.

Farkas János polgármester - kényszerhelyzetbe kerültUnk. amiből

csak a kérelem teljesítése a jó út. ismerve a négy telek
helyzetét és a tulajdonosokat. Az ár megállapítására a konkrét
vásárolás elött térj0ru< vissza.

Több hozászólás nem volt. a képviselőtestület egyhangulag
egyetértett a polgármester javaslatával.
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Farkas János polgármester ismertette Vasvári Pál képvisel6
kéreImét , amelyben a Sport Büfé- és hozzá tartozó legszOkebb
terület megvételét szorgalmazza. A területet ( 500 m2) jelenleg
25 éves bérleti szerz6déssel használja, érte bérleti díjat fizet.
A hivatal műszaki el6adójával tisztázásra került a telekkialakítás
szabálya, hogy mennyi az a minimális terület, amely a büfé
épUletéhez BztU<Bé~feB, ezért a maga nevében a jelenleg érvényes
telek1i.r figyelembe vételéve l , a múBzaki me<JosZt1i.B utan, javaBolja
a kérelem teljesítését.
Egyben javasolja a döntés kizárásálJól Vasvari Pál képviselÓt.

A képvisel6testület egyhangulag az alábbi határozatot hozta:

8/1995. (11.2.) BZ. hatarozat

Tordas Község Képvisel6testülete Vasvári
Pál képvisel6t a Sport Büfé
területvásárlási kére Imének döntésébOl,
mint kérelmez6t, kizárja.

Hozzászólás nem volt a képvisel6testület egy tartózkodással
(Kunsági László) az alábbi hatarozatot hozta:

9/1995.(11.2.) sZ.határozat

Tordas Község Képvisel6testülete a Sport
Büfé üzemeltetéséhez szükségtes legkisebb
terület eladásával egyetért.
Az építési szabályok által ( a kérelmezó
közreműködésével) kialakított terület az
épület tulajdonosának értékesíthetó.
Az értékesítési ar: 250 Ft/m2.
Végrehajtásért felel6s: polgármester
Határid6: 1995.V1.30.

Cifka János - kérdezi, hogy van e szükség a Gazdsági Bizottságra,
mert az elmúlt egy hónap alatt senki sem kérte véleményét. Ha
nincs ra szill<ség miért alkottuk?
A januári gázszámlára hívja fel a figyelmet. amelyben a december
20-22-i leolvasás utáni id6szakot.leolvasás nélkül egyszerüen
hozzácsapták aszámiához. 19y a februCi1-j számlában a decemJ:>eri
10-12 nap is felemelt értékként fog szerepelni. Ez a lakosság
becBa~~Bat jelenti.

Juhász György - ml lesz a spotpálya körüli nyárfák SOl"sa ?

Farkas János polgármester válaszában elmondja, hogy a Gázdasági
Bizottsá~wa nagy s2ili<ség van. Jelenleg a B(tt-ített wJr~atempót~n

csak kevéssé tudtl~ mw1káját igénybe venne. de a bizottság sem
kereste a feladatmegoldás m<Ylját.
A SZMSZ értelmében a bizottságok saját maguk határozzák meg
mw1karendjüket. és azt is mivel kivam-Jak foglalkozni.
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Kéri, hogy a bizottság működése segitse a testUleti munka
elökészitését is.
A sportpálya nyárfái megértek a kivágásra. Még a szakértö nem
adott véleményt a teendökröl.. igy addig dönteni sem tudunk.

Több bejelentés nem volt a polgármester az Ulést befejezettnek
nyilvánitotta.

VJllf.

Márki Ferenc
jegyzö

~n/-
--O~

Farkas Jano
polgármester


